

السيرة الذاتية الكاملة والمفصلة

1- المعلومات الشخصية:

- الاسم: محمد

- اللقب: شيباني

- تاريخ الازدياد: 11 مارس 1983 م.

- مكان الازدياد: العبادية.

- الحالة المدنية: متزوج. (عدد الأولاد: 03).

- الجنسية: جزائرية.

- البريد الإلكتروني الشخصي: pr.chibani.ens@gmail.com

- البريد الإلكتروني المهني: mohammed.chibani@univ-alger2.dz

- الهاتف: 0554208059 (+213)

2- الشهادات العلمية (المسار العلمي):

1. شهادة الليسانس: 2005م (شعبة اللغة والدراسات القرآنية، قسم اللغة والحضارة، كلية

العلوم الإسلامية، جامعة الجزائر 1).

2. شهادة الماجستير: 2011م. (قسم اللغة والحضارة، كلية العلوم الإسلامية، جامعة

الجزائر 1 - بن يوسف بن خدة-). الشعبة: اللغة والدراسات القرآنية. التخصص: اللغة

والدراسات القرآنية. عنوان رسالة الماجستير: بلاغة الاستفهام التقريري في القرآن الكريم-

دراسة أسلوبية-).

3. شهادة الدكتوراه: 2019م. (قسم اللغة والأدب العربي، كلية الأدب واللغات، جامعة

قاصدي مرباح - ورقلة. التخصص: البلاغة والأسلوبية. عنوان أطروحة الدكتوراه: بلاغة

المتشابهات اللفظية في القصة القرآنية - قصة إبليس أنموذجا-).

3- النشاطات المهنية (نشاطات الخبرة):

1. أستاذ مساعد قسم (ب)- المدرسة العليا للأساتذة - بوزريعة-الجزائر. (من 2013 إلى

(2015).

2. أستاذ مساعد قسم (أ) - المدرسة العليا للأساتذة - بوزريعة - الجزائر. (من 2015 إلى

(2019).

3. أستاذ مساعد قسم (أ) - جامعة حسيبة بن بوعلي - الشلف. (من أكتوبر 2019 إلى ديسمبر

(2019).

4. أستاذ محاضر قسم (ب) - جامعة حسيبة بن بوعلي - الشلف. (من ديسمبر 2019 إلى

أكتوبر 2021).

5. أستاذ محاضر قسم (أ) - جامعة الشلف من أكتوبر 2021 إلى نوفمبر 2024.

6. أستاذ محاضر قسم (أ) - جامعة الجزائر 02 من ديسمبر 2024 إلى يومنا هذا.

4- نشاطات البحث المنجزة:

- الإشراف على عدة مذكرات ليسانس ومذكرات تخرج الأساتذة لكل الأطوار.

- الإشراف على عديد من مذكرات الماستر.

- نشر مجموعة من المقالات العلمية في مجلات علمية محكمة دولية ووطنية.

- المشاركة في عدة مؤتمرات وملتقيات دولية ووطنية في مجالات العلوم الإسلامية والدراسات

اللغوية.

Full and Detailed Curriculum Vitae

1 –Personal Information:

–Name: MOHAMMED

–Surname: CHIBANI

–Date of Birth: March 11\1983

–Place of Birth: El Abadia

–Civil Status: Married (Number of Children: 3)

–Nationality: Algerian

–Personal Email: pr.chibani.ens@gmail.com

–Professional Email: mohammed.chibani@univ-alger2.dz

–Phone: (+213) 0554208059

2 –Academic Qualifications (Academic Track):

1 .Bachelor's Degree: 2005 (Department of Language and Quranic Studies, Department of Language and Civilization, Faculty of Islamic Sciences\University of Algiers 1).

2 .Master's Degree: 2011 (Department of Language and Civilization, Faculty of Islamic Sciences, University of Algiers 1 – Benyoucef Benkhedda. Department: Language and Quranic Studies. Specialization: Language and Quranic Studies. Master's Thesis Title: The Rhetoric of Interrogative Expression in the Holy Quran – A Stylistic Study).

3 .PhD: 2019. (Department of Arabic Language and Literature, Faculty of Literature and Languages, University of Kasdi Merbah – Ouargla. Specialization: Rhetoric and Stylistics. Doctoral Thesis Title:

The Rhetoric of Verbal Similarities in the Quranic Story – The Story of Iblis as a Model).

3 .Professional Activities (Experience Activities):

1 .Assistant Professor, Department (B), Higher Teachers' School, Bouzareah, Algeria. (From 2013 to 2015).

2 .Assistant Professor, Department (A), Higher Teachers' School, Bouzareah, Algeria. (From 2015 to 2019).

3 .Assistant Professor, Department (A), Hassiba Ben Bouali University, Chlef. (From October 2019 to December 2019).

4 .Associate Professor, Section B, Hassiba Ben Bouali University, Chlef. (From December 2019 to October 2021).

5 .Associate Professor, Section A, University of Chlef, from October 2021 to November 2024.

6 .Associate Professor, Section A, University of Algiers 2, from December 2024 to date.

4 .Research Activities Accomplished:

–Supervising several bachelor's theses and graduation theses for professors at all levels.

–Supervising several master's theses.

–Publishing a number of scientific articles in international and national peer-reviewed scientific journals.

– Participating in several international and national conferences and forums in the fields of Islamic sciences and linguistic studies.